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V septembrovom čísle tiež nájdete                                                                                                                                 

Spoluvlastnícky podiel na takmer 5000-hek-
tárovom pozemku v lokalite Bory stále ostáva 
v majetku hlavného mesta a v správe mestskej 
časti. Na mimoriadnom augustovom rokovaní 
totiž zastupiteľstvo rozhodlo o  zrušení uzne-
senia, ktorým 23. júna schválili prevod podielu 
pre spoločnosť Bory, a. s. Tá si chcela uplatniť 
predkupné právo vzhľadom k  tomu, že na 
časti tohto pozemku má stáť bytový komplex 
Bory bývanie. 
Rozhodnutie o  zrušení júnového uznesenia 
prišlo po tom, čo sa na súd obrátila dedička 
pôvodného majiteľa, ktorá si stále nárokuje na 
vlastníctvo pozemku. Právnik mestskej časti, 
advokát Peter Šrobár vo vysvetlení situácie na 
zastupiteľstve upozornil, že Obvodný pozem-
kový úrad v Bratislave už v roku 2005 oprávne-
nej osobe priznal náhradu v podobe iného po-
zemku, prípadne finančnej náhrady, pretože 
pozemok nemožno vrátiť do vlastníctva vzhľa-
dom k tomu, že nie je vo vlastníctve štátu. Ako 
však dodal, vo veci musí teraz rozhodnúť súd. 
Upozornil, že prípadné víťazstvo navrhova-

teľky, i  keď je v  teoretickej rovine, by značne 
skomplikovalo situáciu a  vynútilo spätné rie-
šenie prevodu vlastníckych práv a  odplaty 
za prevod spoluvlastníckeho podielu. Na 
návrh starostu Petra Šramka zastupiteľstvo 
odsúhlasilo zrušenie prevodu podielu pre 
Bory, a. s. Viacerí poslanci však poukázali na 
to, že to bol starosta a  jeho úrad, ktorí návrh 
na prevod predložili v júni s tým, že sú splnené 
všetky formálne i právne náležitosti. Ostro sa 
tiež ohradili voči medializovaným ohlasom 
predsedu KDH Alojza Hlinu, ktorý tvrdil, že 
poslanci predali verejný majetok za pod-
hodnotenú cenu. Poslanci upozornili, že to 
bol práve starosta, ktorý argumentoval cenu 
znaleckým posudkom a  predaj za týchto ce-
nových podmienok aj podpísal ako štatutár 
mestskej časti.

Pokračovanie nájdete na strane 2.
Prečítajte si aj to, čo si o tom myslí poslan-
kyňa G. Bizoňová a  ako reaguje starosta  
P. Šramko.

Predaj pozemkov pre Pentu je zrušený                                                                                                                          Hody,  ako sa patrí!                                                                                 
Veľa zábavy i  dobrej nálady panovalo na 
tohtoročných Rozálskych hodov 2016. Viac 
ako 25 vystúpení  a čísel sledovalo počas troch 
dní tisícky návštevníkov. Fotky i atmosféru ho-
dov nájdete na stranách  6 až 8.

Do školských lavíc zasadlo  
64 prvákov                                                                              

Prvý septembrový pondelok bol veľkým dňom 
pre malých školákov. Práve 5. septembra si ako 
svoj prvý naozajstný deň v škole budú pamä-
tať tohtoroční prváci. V Lamači ich je 64. V kine 
ich medzi školskou rodinou privítali zástupco-
via mestskej časti i vedenie základnej školy. 
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Predaj bez úplných informácií                                                                                                                                                                                                               

Názor poslankyne G. Bizoňovej

Predaj pozemkov pre Pentu, ktorý bol bo-
dom júnového zastupiteľstva, bol na progra-
me rokovania už v januári. Vtedy sme návrh 
zmietli zo stola. Dôvodom bola jednak nezá-
konnosť, nakoľko v tom čase prebiehali jed-
noduché pozemkové úpravy, a takisto nízka 
cena, približne 30 eur za m2. Uvedená cena 
bola ponúknutá na základe vypracovaného 
znaleckého posudku spoločnosťou Bory, a.s. 
Starolamačania už vtedy upozornili, že dané 
územie je majetkovo nevysporiadané a  že 
aj táto parcela môže podliehať reštitučným 
nárokom.
Následne miestny úrad pod vedením staros-
tu dal vypracovať nový znalecký posudok. 
Stále na parcelu zapísanú v  E registri ako 
poľnohospodársku pôdu, pričom už v  tom 
čase tam existovali C-parcely - teda staveb-
né parcely, ktoré presne prekrývali uvedenú 
E parcelu. Problém je, že E parcela je vedená 
ako orná pôda – ide o pôvodný zápis z po-
zemkových kníh. Ale C parcely sú už staveb-
né parcely. No a na túto skutočnosť upozor-
nil aj znalec, poukazujúci na to, že v katastri 
je na listoch vlastníctva uvedená poznámka 
„nezaradený“ - teda nevysporiadaný, a teda 
dané pozemky nemôžu byť zapísané z dôvo-
du nezrovnalosti vo vlastníckych vzťahoch. 
Znalec v oblasti stavebníctva odpovedá vždy 
na otázky, ktoré sú mu položené. Ako sa teda 
pýtate, tak odpoveď dostanete. Potrebuje-
te posudok na E parcelu, teda ornú pôdu? 
Samozrejme, je to možné, tá má hodnotu  
36,7 eura za m2. Potrebujte znalecký posu-
dok na C parcelu - stavebnú? Samozrejme, 
no tu už by cena bola určite vyššia. Na za-
stupiteľstve, ale aj pred ním som starostu 
žiadala, aby sa uvedený predaj neuskutoč-
nil. Upozorňovala som na to, že pokiaľ nie je 
stopercentné isté, či daný pozemok nepatrí 
niektorému obyvateľovi Lamača, nemali by 
sme by sme pristúpiť k  predaju. Všetkých 
poslancov starosta presviedčal, že v tom-
to prípade neexistuje žiadny reštitučný 
nárok. Na zastupiteľstve vystúpili opäť La-
mačania a  prosili starostu i  poslancov, aby 
pozemok nepredávali. Ich argumenty boli 
jednoznačné - nízka cena a nevysporiadané 
vlastnícke vzťahy. Napriek tomu k  predaju 

došlo, teda ku schváleniu uznesenia. Jedi-
ná som odmietla za daný návrh hlasovať. 
Okrem vyššie uvedených som s  návrhom 
nesúhlasila aj preto, že sme v  materiáloch 
nemali súhlas mesta na predaj pozemku, 
a  taktiež písomnú informáciu z  Okresného 
pozemkového úradu. 
Po zastupiteľstve sa začali objavovať nové 
informácie. Napríklad, že materiály na za-
stupiteľstvo boli doplnené dňa 28.6. aj o sú-
hlas mesta, ako aj nové podklady. Následne 
sa ozvala priamo reštituentka, ktorá podala 
okrem predbežného opatrenia na zastavenie 
predaja aj žalobu na určenie vlastníctva, na-
koľko okrem podkladov s  reštitučným náro-
kom na uvedenú parcelu mala aj dosť pod-
kladov z  následného riešenia reštitúcie. No 
pokiaľ nie je reštitúcia uzavretá, a  teda vy-
sporiadaná akýmkoľvek iným spôsobom, jej 
priznané reštitučné nároky stále pretrvávajú. 
Okrem toho všetky listy a  korešpondencia 
išla automaticky aj na magistrát hlavného 
mesta Bratislavy ako zapísaného vlastníka. 
Keďže nám bol pozemok zverený do správy 
majetku, touto informáciou mala disponovať 
aj mestská časť. 
Vyšlo tiež najavo, že 10. 6. starosta ako šta-
tutár vydal územné rozhodnutie na využí-
vanie územia, a to aj na parcelu č. 2761 pre 
spoločnosť Bory, a.s. (napriek nedoriešeným 
vlastníckym vzťahom). Účel využitia je defi-
novaný okrem iného ako bytová zástavba. 
Preto sa pýtam, prečo sme aj túto skutočnosť 
nemali ako informáciu na zastupiteľstve dňa 
23.6.? V prípade, ak starosta vydal uvedené 
územné rozhodnutie, kde je jednoznačné, 
že dané územie sa ide využívať na výstavbu 

bytových komplexov, nemala byť už auto-
maticky určená ďaleko vyššia cena za pre-
daj pozemku? Keďže územné rozhodnutie 
bolo vydané na C parcely, a  teda stavebné 
územné rozhodnutie predchádza stavebné-
mu rozhodnutiu a je jasné, že následne bude 
spoločnosť Bory, a.s., žiadať o stavebné po-
volenie na výstavbu bytových komplexov na 
danom území. 
Spoločnosti Bory, a.s., nikto nezazlieva, že 
chce dané územie rozvíjať. Ale natískajú sa 
otázky, či nedošlo k zneužitiu právomocí ve-
rejného činiteľa, pokiaľ starosta mal ďaleko 
viac informácií a účelovo ich dávkoval, resp. 
zatajoval pred poslancami tak, aby došlo ku 
schváleniu uznesenia č. 83/2016? Prečo pod-
písal na druhý deň všetky uznesenia, a teda 
aj o  prevode pozemku pre Bory bez toho, 
aby si najprv preveril uvedenú informáciu 
o  reštitučných nárokoch tak, ako tvrdil, že 
to pred podpisom urobí? Lebo ak by nepod-
písal uznesenie, nenadobudlo by platnosť. 
Okrem toho uznesenie jednoznačne hovo-
rilo, že pokiaľ nedôjde k  podpisu kúpno-
predajnej zmluvy do 60 dní od schválenia 
uznesenia, teda do 23.8.2016, uznesenie 
by automaticky stratilo platnosť. Načo po-
treboval starosta ešte zvolávať mimoriadne 
zastupiteľstvo? Stačilo málo, len nepodpísať 
kúpnopredajnú zmluvu. Nebol zámer hodiť 
vinu na poslancov, ktorí uznesenie schválili 
na základe mylných a nekompletných infor-
mácií? Na otázky by vedel odpoveď štatutár 
mestskej časti - starosta. No len či by nám 
povedal rovnakú pravdu, rovnako ako pri 
schvaľovaní bodu č. 12 dňa 23.6.2016.

Poslankyňa MZ Gabriela Bizoňová
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Mestskej časti sa ozvali už aj právnici spoloč-
nosti Bory. Zrušenie uznesenia považujú za 
porušenie predchádzajúcej dohody bez rele-
vantného dôvodu. Namietajú, že rozhodnutie 
pozemkového úradu o  nemožnosti vrátiť po-
zemok dedičom pôvodného majiteľa je nezme-
niteľné. Na tento fakt nemá vplyv ani to, že si 
dedička neuplatnila do stanoveného termínu 
nárok na iný pozemok či finančnú náhradu. 
Spoločnosť Bory zároveň upozorňuje, že pre 
splnenie podmienok pre udelenie stavebného 
povolenia nie je vlastníctvo pozemku jedinou 

možnosťou, právnym vzťahom k  pozemku 
môže byť aj nájom či zriadenie vecného breme-
na na pozemku. Napriek tomu, že v liste adreso-
vanom vedeniu mestskej časti spoločnosť pri-
pustila možnosť rokovať o  novej kúpnej cene 
za pozemky, ich posledné vyjadrenie hovorí 
o tom, že aktivitu vyvíjať nebudú. „Ďalšie kro-
ky ohľadom získania pozemku nevyvíjame, 
keďže zasahuje do projektového pozemku 
Bory Bývanie len v  minimálnom rozsahu 
a  neohrozuje jeho realizáciu,“ uviedol ho-
vorca Penty Gabriel Tóth.

Penta neskrýva prekvapenie                                                                                                                                              

Pani poslankyňa Bizoňová vo svojom článku 
uvádza hneď niekoľko vecne a  právne zavá-
dzajúcich informácií. Viackrát vo svojom člán-
ku opakuje, že na parcele EKN 2761 existujú 
CKN parcely, čo je pravda, avšak pravdou nie 
je, že sú nevysporiadané. Áno, ide o  pozemky 
nezaradené, nakoľko k  dnešnému dňu nebola 
EKN parcela „preklopená“ do registra C, to však 
neznamená, že CKN parcely nemajú vlastníka, 
že vlastníctvo je nevysporiadané a už vôbec to 
neznamená, že poznámka nezaradený znamená 
nevysporiadaný a že dané pozemky nemôžu byť 
zapísané z dôvodu nezrovnalosti vo vlastníckych 
vzťahoch. Pri zisťovaní vlastníka parcely sa 
vychádza najskôr z  registra C a  v  prípade, že 
pozemok nie je zapísaný v registri C, vychádza sa 
z registra E a v tomto prípade sú podľa registra 
E spoluvlastníkmi pozemku parcelné číslo 2761 
hlavné mesto SR Bratislava a Bory, a.s., a to každý 
v jednej polovici. Zdôrazňujem, že sa nejednalo 
o  predaj celého pozemku vo vlastníctve 
mestskej časti, ale o  vysporiadanie a  zrušenie 
podielového spoluvlastníctva hlavného mesta 
SR Bratislava a  spoločnosti Bory, a.s., a  keďže 
je tento podiel v správe mestskej časti, muselo 
o  tejto veci rozhodnúť miestne zastupiteľstvo 
našej mestskej časti. 
Odmietam takisto tvrdenie, že poslanci nemali 
v materiáloch súhlas hlavného mesta SR Brati-
slava na predaj spoluvlastníckeho podielu na 
pozemku EKN parcelné číslo 2761. Materiály sú 
rovnako ako pozvánka minimálne 3 dni zverej-
nené na webovej stránke mestskej časti, mate-
riály dostali všetci poslanci, kontrolór mestskej 
časti, pracovníci miestneho úradu. Predchádza-

júci súhlas primátora bol doručený mestskej 
časti dňa 10.06.2016, čo je ľahko preukázateľ-
né v  elektronickej evidencii. To, že bol vyho-
tovený s  nesprávnym – neskorším dátumom, 
je chyba magistrátu hlavného mesta, pričom 
túto chybu sme reklamovali a bola napravená 
– o tom je taktiež dokumentácia na miestnom 
úrade a  je možné sa obrátiť aj na magistrát. 
Nakoľko predchádzajúci súhlas bol doručený 
v dostatočnom predstihu pred zasadnutím MZ 
23.06.2016, bol samozrejme súčasťou materi-
álu, ktorý mala k dispozícii aj pani poslankyňa 
Bizoňová. Nie je pravda, že materiály boli do-
plnené dňa 28.06.2016. Miestny úrad opravil 
dokument – splnomocnenie, na ktorom neboli 
prekryté osobné údaje. Nakoľko miestny úrad 
túto skutočnosť zistil, bezodkladne vymazal 
osobné údaje a takto upravené splnomocnenie 
opätovne zverejnil na webe. Preto odmietam 
akékoľvek nepravdivé špekulácie o tom, že by 
som dávkoval informácie, alebo že by poslanci 
nemali všetky potrebné informácie k  dispozí-
cii pred rokovaním miestneho zastupiteľstva 
dňa 23.06.2016, kedy prijali uznesenie o súhla-
se s  vysporiadaním a  zrušením podielového 
spoluvlastníctva k pozemku.
Pani poslankyňa Bizoňová ďalej poukazuje na 
územné konanie a vydané územné rozhodnu-
tie a pýta sa, prečo nedostali poslanci informá-
ciu o vydanom územnom rozhodnutí. Primárne 
je potrebné uviesť, že na základe tohto rozhod-
nutia sa nedá realizovať žiadna stavba. Rovnako 
je potrebné zdôrazniť, že výkon právomoci sta-
vebného úradu je preneseným výkonom štát-
nej správy a nie výkonom samosprávy. V kona-
niach vedených podľa stavebného zákona som 
ako predstaviteľ štátnej správy viazaný týmto 
zákonom a  nemôžem postupovať podľa svo-
jich subjektívnych pocitov, prípadne mariť tieto 
konania na základe vnútorného presvedčenia, 
že z morálneho hľadiska nie sú žiaduce. Ak sú 
splnené zákonné náležitosti, stavebný úrad je 
povinný vydať príslušné rozhodnutie. Územné 
rozhodnutie bolo oznámené, resp. zverejnené 
v súlade so zákonom. Na vysvetlenie tiež uvá-
dzam, že na vydanie územného rozhodnutia 
bolo nevyhnutné kladné stanovisko vlastníka 
tz. hlavného mesta SR Bratislava, ktoré bolo 
vydané dňa 19.11.2015 a následne prerokova-
né v príslušnej miestnej odbornej komisii dňa 
23.03.2016, ktorej sa pani Bizoňová nezúčast-
nila. Taktiež nie je pravda, že v čase zasadania 
miestneho zastupiteľstva dňa 23.06.2016 bol 

pozemok súčasťou jednoduchých pozemko-
vých úprav, nakoľko tieto boli zastavené roz-
hodnutím, ktoré nadobudlo právoplatnosť dňa 
10.06.2016. Na moju výzvu, aby sme danú vec 
spoločne odkomunikovali, sa mi ospravedlnila 
so slovami „tento týždeň nie som schopná sa 
s Vami stretnúť“. Nuž, potom ťažko sa veci vy-
svetľujú a  neostáva nič iné, len sa vyjadrovať 
v takýchto článkoch.
Na záver by som rád objasnil, prečo bolo potreb-
né zvolať zasadnutie miestneho zastupiteľstva 
a nebolo vhodné počkať na uplynutie 60-dňo-
vej lehoty a  nepodpísať zmluvu. Myslím si, že 
zvolanie mimoriadneho zastupiteľstva bolo žia-
duce, nakoľko tak, ako poslanci schválili vyspo-
riadanie a  zrušenie spoluvlastníctva, rovnako 
sú oprávnení byť informovaní o zmene situácie 
(podania žaloby o určenie vlastníctva), za ktorej 
takto uznesenie schválili a  sú kompetentní sa 
s  novými skutočnosťami vysporiadať. Ak by 
som mlčal a čakal na uplynutie lehoty na pod-
pis zmluvy, išlo by o nečinnosť z mojej strany. 
Vo všeobecnosti, ak poslanci prijmú uznesenie, 
som povinný ja a úrad zabezpečiť jeho plnenie, 
aby sa predišlo jeho zmareniu. Konal som tak, 
ako si to situácia vyžadovala. Odmietam, že ide 
o  politickú hru. Predstavte si, že spoluvlastník 
utrpí mojou nečinnosťou škodu, ktorú by si 
následne uplatňoval voči mestskej časti. Vtedy 
by som zas bol osočovaný za nečinnosť. Som 
presvedčený, že MZ tak ako rozhodlo najskôr 
o  tom, že súhlasí s  vysporiadaním spoluvlast-
níctva, tak bolo potrebné, aby tiež rozhodlo 
o zrušení tohto súhlasu. Naša mestská časť ako 
jedna z prvých samospráv začala sprístupňovať 
všetky materiály týkajúce sa zasadnutí miest-
neho zastupiteľstva (nad rámec základných 
povinností uložených zákonom), teda všetko 
čo úrad pripraví, je umiestnené na webovú 
stránku mestskej časti ešte pred jednotlivými 
zasadnutiami zastupiteľstva. Dôvodom také-
hoto postupu je nepochybne snaha mestskej 
časti, aby verejnosť mala už pred zasadnutím 
zastupiteľstva komplexné informácie, ktoré jej 
umožnia kvalifikovane, konkrétne a  konštruk-
tívne vystúpiť k jednotlivým bodom na zasad-
nutí miestneho zastupiteľstva. Tak tomu bolo 
nepochybne aj v tomto prípade, ale výsledkom 
nebola konštruktívna diskusia, ale prehliadanie 
objektívnych skutočností a podsúvanie objek-
tívne nepravdivých záverov niektorými jednot-
livcami a médiami.

Peter Šramko

Čo na to starosta?                                                                                                                                                                                                                                        

O prevod pozemku sa zaujíma aj polícia

Okolnosti prevodu spoluvlastníckeho podielu 
vyšetruje Národná kriminálna agentúra (NAKA). 
„Vyšetrovateľ v prípade vykonáva úkony pred 
začatím trestného stíhania. Rozhodnutie podľa 
Trestného poriadku  v tejto trestnej veci dopo-
siaľ vydané nebolo, nakoľko je nevyhnutné vy-
konať ďalšie výsluchy osôb. Až po ich vykonaní 
a analýze listinných materiálov vyšetrovateľ 
vydá príslušné rozhodnutie v zmysle Trestného 
poriadku,“ informovala policajná hovorkyňa 
Denisa Baloghová.
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Milí Lamačania, toto leto ubehlo ako voda a na-
vyše oproti minulému roku sme boli radi, ak sme 
sa mohli potešiť aspoň pár peknými dňami bez 
búrok či dažďa. Písať o zvyšovaní daní pre niko-
ho nie je určite „sexi“, no dovoľte, aby som Vás 
v krátkosti poinformoval o dani z nehnuteľnosti, 
ktorá bola predmetom rokovania na júnovom 
mestskom zastupiteľstve. Bratislava dlhodobo 
čelí nedostatku peňazí, či už nespravodlivým 
nastavením fiškálných pravidiel, respektíve 
skutočnosťou, že vyše 150 000 ľudí v  Bratisla-
ve žije bez trvalého pobytu. Primátor dostal od 
nás, mestských poslancov, jednoznačnú úlohu, 
aby rokoval s  vládnou garnitúrou o  systémo-
vých zmenách vo financovaní Bratislavy. Keďže 
som 10 rokov pracoval na ministerstve financií, 
veľmi dobre viem, že práve daň z nehnuteľnos-
tí bola jednou z  oblastí, kde akákoľvek vláda 
bez ohľadu na politické zloženie videla rezervy 
v možnosti financií pre Bratislavu. Isto si pamä-
táte smelé plány už nebohého hlavného eko-
nóma MF SR, ktorý hovoril o cenových mapách 
nehnuteľností a  podobné veci, ktoré sa ale ni-
kdy nezrealizovali. Presne pred rokom prišiel 
terajší primátor s  návrhom na zvýšenie sadzby 
dane z nehnuteľností pre ľudí o 100 % na domy 
a  byty. Treba jednoznačne povedať, že som 

tento návrh predložený na septembrovej mest-
skej komisii medzi prvými zmietol rezolútne zo 
stola. Neprijateľné bolo pre mňa zvýšenie dane 
o 100%, a  taktiež to, že sme nemali určené, na 
čo pôjdu peniaze zo zvýšeného výnosu. Sami 
isto viete, ako to dopadlo. Nám zodpovedným 
mestským poslancom sa podarilo dosiahnuť to, 
že namiesto 100 % sa ľuďom zvýši daň o 30%, 
podarilo sa nám zvýšiť zľavu pre dôchodcov 
z 50 na 60 %, pričom sme hranicu, od ktorej sa 
môže zľava pre dôchodcov využívať, znížili zo 
70 rokov na 65 rokov. Tým sme zabezpečili, že 
dôchodcovia nad 65 rokov budú platiť daň 
na dom a  byt zhruba v  takej sume, ako do-
teraz. Nezanedbateľný je aj fakt, že sme oproti 
primátorovmu návrhu zvýšili sadzbu pre vládne 
a verejné budovy namiesto 0% až na 50 %. Čiže 
jednoducho povedané, ak štát tlačí Bratislavu 
do zvýšenia dane z nehnuteľností, tak nech štát 
aj platí výrazne viac a nie naši občania. Ale čo je 
najdôležitejšie, zvýšený výnos dane je presne 
účelovaný na systémovú opravu ciest, čistotu 
v meste a poslanecké priority. Je to prvýkrát 
v  histórii Bratislavy, čo presne vieme, že sa 
zvýšený výnos dane z  nehnuteľnosti nepre-
je, ale použije na konkrétne ulice, či priority 
a každý si môže skontrolovať ich účelné vyu-

žitie. Som rád, že priamo na zastupiteľstve sa mi 
ako lamačskému mestskému poslancovi podari-
lo zmeniť návrh úradníkov a namiesto ciest, cez 
ktoré tranzitujú predovšetkým inostranci, kto-
rých sa aj tak chceme zbaviť, sa bude v roku 2017 
a  2018 rekonštruovať naša hlavná lamačská 
cesta- ulica Podháj, ktorá sa uplynulých 40 ro- 
kov iba plátala a  je v  dezolátnom stave. Preto 
som tento kompromisný návrh i  keď neľahko, 
ale podporil, keďže mi ležal na srdci predo-
všetkým záujem Lamača a  Bratislavy. Polovicu 
z  dane nehnuteľností ide pritom priamo mest-
ským častiam, takže aj Lamač dostane takmer  
100.000 eur naviac, ktoré nechceme prejesť, ale 
použiť na tak prepotrebnú modernizáciu nášho 
námestia. Týmto vám aj milí Lamačania zároveň 
garantujem, že v tomto volebnom období sa už 
žiadna daň z nehnuteľností nebude zvyšovať. Te-
raz je na magistráte i miestnom úrade, aby nám 
všetkým daňovým poplatníkom jasne ukázali, 
ako sa zvýšený príjem konkrétne premietol do 
zvyšovania kvality života v  Lamači a  Bratislavy. 
Preto milí Lamačania, aj túto jeseň držme spolu 
a som rad, že ideme správnym smerom!

Radoslav Olekšák, 
miestny a mestský poslanec za Lamač

Vyššia daň z nehnuteľností má viesť ku kvalitnejšiemu životu v meste                                                                                                                                                       

Najviac sa zvýšila daň zo stavebných 
pozemkov                                                                                  

Zvýšenie daní z  nehnuteľností schválili poslanci 
Bratislavy na konci júna. Najväčšie zvýšenie za-
znamenala sadzba dane pri stavebných pozem-
koch, kde sa daň zvýši o 150 %. Pri stavbách na 
pôdohospodársku produkciu vzrastie o  50 %. 
Rovnako sa zvýši daň v prípade tzv. ostatných sta-
vieb, kam patria napríklad budovy ministerstiev. 
Daň za byty a domy sa zvýši o 30 %, za chaty a ga-
ráže o 10 percent.  Do mestskej pokladnice majú 
zvýšené sadzby priniesť okolo osem miliónov eur. 
Polovica z tejto sumy má ísť mestským častiam.

Koľko zaplatíte za nehnuteľnosti 
v Lamači od 1.1.2017

Byt s rozlohou 68 m2  30,94 eura doteraz 23,80 eura
Nebytový priestor  na podnikanie s rozlohou 60 m2  120,00 eura doteraz 63,00 eura 
Chatka s rozlohou  zastavenej plochy 40 m2 62,92 eura  doteraz 57,20 eura
Rodinný dom s rozlohou 120 m2 56,16 eura  doteraz 43,20 eura

!!! Bratislavčania nad 65 rokov majú daň z bytov a domov zníženú  
o 60 percent. Zo zníženia dane z pozemkov o 50 % pre fyzické osoby staršie ako 

70 rokov sa vypustili stavebné pozemky!!!
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Okrskári MsP v Lamači

 Jozef Udič  Michal Matula
 0911 921 702 0902 921 714

Nepretržitá 24-hodinová služba 
je hliadkami zabezpečovaná 

prostredníctvom operačného strediska na 
telefónnom čísle 

+421 2 645 343 51, 

prípadne prostredníctvom čísla 
skráteného volania 

159.

Okrsková stanica Dúbravka pôsobí v šiestich 
mestských častiach: v Dúbravke, Karlovej Vsi, 
Lamači, Devínskej Novej Vsi, Devíne a v Zá-
horskej Bystrici. Pôsobí v ňom 45 príslušníkov 
mestskej polície, ktorí zabezpečujú verejný 
poriadok na ploche takmer 100 km2. V mest-
ských častiach žije približne 100.000 obyva-
teľov. Od začiatku tohto roka riešili mestskí 
policajti Okrskovej stanice Dúbravka 7563 
udalostí, mesačne ide o 1080 udalostí. 

Investičné akcie v mestskej časti spomalil 
komplikovaný proces verejného obstará-
vania i legislatívne zmeny, keď sa raz čias-
točne a raz kompletne menil celý zákon. 
Z investičných akcií sa riešili preto len výtl-
ky, orezy a súťaž na nového poskytovateľa 
veľkokapacitných kontajnerov. Pracovná 
čata urobila venčovisko pri ul. Podháj. 
V  príprave je výstavba spomaľovačov na 
Studenohorskej a Heyrovského ulici, kde 
je na základe súťaže známy dodávateľ, 
taktiež je súťažou určený geodet na zame-
ranie miestnych komunikácií v  súvislosti 
s  pripravovanou mestskou parkovacou 
politikou. V prípade vybudovania kanali-
zácie v  uliciach starého Lamača - Zidiny, 
Skerličova, Povoznícka, Rozálska, Kune-
rádska a Pod násypom je príprava v stave 
zabezpečenia inžinieringu. V  príprave 
je tiež dokumentácia pre rekonštrukciu 
miestnych komunikácií, na ktorú dotáciu 
poskytol Bratislavský samosprávny kraj. 
Z  grantu sa dokončí oprava Havelkovej 
ulice a ulica Pod Zečákom. 

Rekonštrukcie počas leta                                        

Lamač potešil počas leta magistrát, ktorý vybudoval 
priechod pre chodcov na križovatke ulíc Hodonínskej 
a  Pod násypom a  realizoval poslednú etapu opravy 
chodníkov na Vrančovičovej ulici. Mestská časť o  tieto 
úpravy žiadala mesto od roku 2012, v poslaneckých pri-
oritách na to upozorňovala už predchádzajúca mestská 
poslankyňa za Lamač Júlia Ondrišová, o uskutočnenie 
prác veľmi intenzívne v poslednom období loboval na 
magistráte súčasný mestský poslanec Radoslav Olekšák.

Aké sú vaše prio-
rity v  oblasti úloh 
MsP v Lamači? 

Všetky úlohy vyplývajú zo zákona o  obecnej 
polícii, dôraz sa budem snažiť položiť na och- 
ranu verejného poriadku, čistotu a  poriadok, 
zabraňovanie vzniku skládok na úpätí Malých 
Karpát, dodržiavanie povinnosti majiteľmi 
psov, ako aj zabezpečenie kultúrnych a  spo- 
ločenských podujatí. Činnosť MsP budú aj na-
ďalej zabezpečovať najmä dvaja okrskári, ktorí 
majú za úlohu úzko spolupracovať s miestnym 
úradom a  pružne a  operatívne reagovať na 
problémy. Okrem toho v Lamači operujú aj kla-
sické hliadky okresu Bratislava IV. , ktoré nasa-
dzujeme predovšetkým do oblastí Lamača, kde 
sa pácha najviac priestupkov. Takisto využíva-
me aj príslušníkov jazdnej polície, vzhľadom na 
záhradkárske a chatové oblasti Lamača.

Poslanci Lamača MsP za činnosť v  mestskej 
časti dlhodobo kritizujú, poukazujú na malú 
akcieschopnosť v  prípade postihovania 
priestupkov týkajúcich sa porušovania čisto-
ty a verejného poriadku . Vnímate ich kritiku 
ako oprávnenú? Budete sa snažiť o výraznej-
šiu komunikáciu s poslancami ?
Kritiku nepovažujem za opodstatnenú. Neviem 
totiž, z akých skutočností vychádza. V prípade, 

že vykonávame špeciálne kontroly, vždy do 
kontrol zahŕňame aj Lamač. Pokiaľ ide o nepri-
spôsobivé osoby, nikoho nie je možné vykázať 
z verejného priestranstva, pokiaľ sa nedopúšťa 
priestupku. V  prípade, že dochádza napríklad 
k pitiu alkoholu na verejnosti, alebo k znečisťo-
vaniu verejných priestranstiev, osobu z verejné-
ho priestranstva vykážeme. Som presvedčený 
o  tom, že k  zlepšeniu situácie by došlo navý-
šením počtu mestských policajtov, a to aj v La-
mači. V súčasnosti však na takéto opatrenie ne-
máme finančné prostriedky. Vedenie MsP však 
rokuje s  Magistrátom hl. mesta SR Bratislavy 
o navýšení finančných prostriedkov. 

V  Lamači vznikli aj občianske hliadky La-
mačské oko. Považujete ich za užitočnú po-
moc pre MsP?
Činnosť či účinnosť občianskych hliadok ne-
viem posúdiť. MsP nemá žiadne informácie 
o  ich činnosti, či výsledkoch práce. Neevidu-
jeme žiadne hlásenia o  protiprávnych kona-
niach od občianskych hliadok, a  to napriek 
tomu, že bolo deklarované, že toto by malo 
byť prioritou ich činnosti. Nebránime sa však 
spolupráci, sme otvorení komunikácii a  prijí-
mame podnety, ktoré nám pomôžu zlepšiť ve-
rejný poriadok a bezpečnosť v Lamači, a tým aj 
spokojnosť Lamačanov. 

Mestskí policajti v Lamači majú nového veliteľa                                                                

Okrsková stanica Mestskej polície (MsP) v Dúbravke, ktorá pôsobí aj v La-
mači, má od 1. augusta nového veliteľa. Doterajší veliteľ Vladimír Stanko 
odišiel do dôchodku, na jeho miesto prešiel doterajší zástupca veliteľa 
Vladimír Šustr (na obrázku). Lamačan sa ho pri tejto príležitosti opýtal 
na to, ako by mala pod jeho vedením vyzerať činnosť okrskovej stanice 
a špeciálne policajtov slúžiacich v Lamači. 
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Svätá omša, ale i futbal
Pri príležitosti hodov sa v  kostole sv.
Margity konala v  nedeľu svätá omša, 
ktorú celebroval kaplán z  bratislavské-
ho Blumentálu Peter Drbohlav.
Súčasťou sprievodného programu ho-
dov bol aj zápas starých pánov Lamač-
-Dúbravka, ktorý sa napokon skončil 
zmierlivo 4:4. 

Rozálske hody 2016                                                    
K oficiálnemu otvoreniu tohtoročných hodov priviedli starostu Lamača a jeho hostí  členovia klubu 
vojenskej histórie v dobových uniformách z čias prusko-rakúskej vojny. Lamačanom zaželal pekné 
hody  predseda BSK Pavol Frešo i viceprimátorka hlavného mesta Iveta Plšeková, ktorí ocenili, že v La-
mači dokážu prostredníctvom slávností pripomínať históriu mestskej časti . „Lamač týmto spôsobom 
oživuje celé mesto a  udržuje jeho tradície,“ uviedol Frešo. 
K návštevníkom hodov sa prihovorili aj starostovia Karlovej 
Vsi, Dúbravky i Záhorskej Bystrice, pri slávnostnom otvorení 
hodov nechýbali ani poslanci mestskej časti.

Pesničkový program RC Obláčik

Vystúpenie 
gymnastiek 

ŠK Argo je už 
tradíciou na 

hodoch

Pekné hody zaželal i starosta 
Záhorskej Bystrice Jozef Krúpa

Predseda BSK Pavol Frešo si nenechal  ujsť 
príležitosť odfotiť sa na Rozálskych hodoch

Lamačské talenty na hodoch
Všetky tri dni hodov boli súčasťou kultúrneho programu 
i vystúpenia lamačských talentov.  Na pódiu pred divákmi sa 
predstavili napríklad Martina Výbohová, Nikol Ková-
čová-Liptáko-
vá, gymnast-
ky z  ŠK Argo, 
karatisti ŠK 
Goiu kai kara-
te, deti zo ZŠ 
či  RC Obláčik.

Martina 
Výbohová 
získala 
i ocenenie 
Mladý talent 
Lamača

Pestrý program  
Trojdňový program priniesol  kombináciu hudobných, speváckych  i ta-
nečných vystúpení. Medzi hudobnými skupinami vystúpila napríklad 
Hudba MV, skupina FENICE s najmladším gitaristom na pódiu či formácia 
Malý princ, v nedeľu to boli zase Kuštárovci. Zážitkom bolo aj vystúpenie 
kubánskych tancov, do ktorých sa zapojili aj samotní Lamačania. Tohto 
roku nechýbalo ani divadielko a predstavenie Vynález.

Hudba MV

Divadlo 
a predstavenie 

Vynález

Kubánske tance si vyskúšali aj 
Lamačania

Fenice

Hviezdy večera
Najväčší záujem bol samozrejme o hviezdy večera. O úplne 
zaplnené námestie sa v piatok postaral Vidiek, v sobotu Pole-
mic a v nedeľu formácia Hex. 

Janko Kuric má najmä k starému 
k Lamaču takmer rodinný vzťah. 
„Moja mamka tu v 50-tych rokoch 
pracovala na železničnej stanici,“ 
priznal ešte pred piatkovým 
vystúpením svojej kapely. 

Bez polemík, Polemic bol dobrá 
voľba!
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Celkovo 13 mien sa ocitlo v  zozname tých, 
ktorých aktivity vyzdvihla mestská časť na 
tohtoročných hodoch. V  sobotu večer si pre 
ocenenie prišli najskôr mladé talenty – gym-
nastka Barbora Valentková, úspešná v medzi-
národných súťažiach, karatistka Tamara Vi-
dová – majsterka Slovenska, takisto držiteľka 
viacerých prestížnych ocenení na umeleckých 
súťažiach – huslistka Martina Výbohová. Ako 
mladý talent Lamača bol ocenený tiež úspeš-
ný študent angličtiny Peter Masaryk i bedmin-
tonisti Ondrej Kalný a Daniel Kopanica.
V kategórií Tréner mestská časť udelila cenu 
prezidentovi futbalového FK Lamač Rastisla-
vovi Polákovi i  trénerovi lamačského karate 
klubu ŠK Goiu kai  Jánovi Dadovi.
Ďakovný list si z  rúk predstaviteľov mestskej 
časti prevzal profesor Jozef Halgoš za svoju 
celoživotnú vedeckú i  pedagogickú činnosť 
v  oblasti prírodných vied. Profesor Halgoš je 
takisto autorom troch básnických zbierok. Ďa-
kovný list si taktiež prevzala hráčka lamačské-
ho klubu curlingu Jana Vallušová, členka tímu, 
ktorý sa umiestnil niekoľkokrát na medailo-
vých pozíciách na svetovom šampionáte žien 

v curlingu. Ocenenou bola tiež Jana Poláková, 
učiteľka i vychovávateľka, ktorá pôsobila v ma-
terskej  i  základnej škole v  Lamači a  v  tomto 
roku je to už 40 rokov, čo pracuje pri vzdeláva-
ní a výchove lamačských detí.
Za celoživotný prínos k rozvoju historických 
vied, za zásluhy o poznanie lamačských dejín 
a života Lamačanov bol  in memoriam ocene-
ný profesor Alexander Húščava, autor mono-
grafie o dejinách Lamača.
Osobnosťou Lamača bol na tohtoročných ho-
doch vyhlásený  výtvarník  profesor Dušan Kál-
lay.  Ako grafik, ilustrátor, tvorca predlôh poš-
tových známok i autor filmovej animácie získal 
viacero prestížnych  domácich i  zahraničných 
ocenení. Dušan Kállay ilustroval  vyše 90 titulov 
kníh, medzi nimi knihu Alica v krajine zázrakov 
(1981), ktorá vyšla v siedmich jazykoch a vyvo-
lala takú odozvu, že autorovi ilustrácií prinies-
la v  roku 1988 ilustrátorského Oscara - Cenu 
Hansa Christiana Andersena.  Je takisto  auto-
rom výtvarného návrhu poštovej známky 400. 
výročie konania Žilinskej synody, ktorá v roku 
2011 vyhrala prvé miesto v súťaži o najkrajšiu 
rytú poštovú známku Európskej únie. Starosta oceňuje profesora Kállay 

Ocenili osobnosti Lamača                                                                                                                                                            

Ďakujeme sponzorom tomboly: Carpinus - František Ovádek, Fuxo - Martin Šimonič, Pizzeria Vŕšok II, Intersport, Potraviny Biolive, OZ ČVIRO - Ľu-
bomil Mišovič, vinárstvo Beňo, ZÁLESÁK - Erik Fuksa, SWAN
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Hody, to ste vy!                                                                 

Rodinné centrum Obláčik, Foto klub Lamač 
pri Jednote dôchodcov Slovenska a  Miest-
ny úrad spojili sily v snahe podnietiť záujem 
obyvateľov o  históriu svojej mestskej časti 
a  jej tradície. V  grantovom programe  Nadá-
cie ZSE „Rozprúdime regióny“ sa im podarilo 
získať finančnú podporu pre projekt, ktorý by 
mal pomôcť utužovaniu medziľudských vzťa-
hov, zaktivizovať občanov a spojiť generácie.
Počas Rozálskych hodov prebehol v dňoch 2. 
- 4. septembra 2016 nultý ročník Lamačské-
ho fotomaratónu. Súťažiaci v troch vekových 
kategóriach (mládež, dospelí a  seniori) zho-
tovovali amatérske fotografie na tri vypísané 
témy (Tri generácie, Pozitívne emócie, Miestna 
architektúra a tradície). Snažili sme sa tak „za-
ostriť“ na Lamač a jeho kultúrne dedičstvo: pa-
mätihodnosti, miestne zvyky, jedlo. Súčasťou 
projektu bolo aj zhotovenie fototapety rodiny 
v lamačskom kroji v životnej veľkosti, pri ktorej 
bolo možné urobiť si pamätné fotografie do 
rodinného albumu.

Ak je fotenie Vašou záľubou a podarilo sa Vám 
získať zábery, ktoré by sa dali tematicky zaradiť, 
môžete sa, dodatočne, do 15. septembra 2016, 
prihlásiť na fotomaraton@oblacik.sk Podmien-
kou účasti v  súťaži je zaslanie amatérskych fo-
tografií, zhotovených počas hodov, na vypísané 
témy. Teda každý prihlásený musí v danej veko-
vej kategórii odovzdať tri fotografie. Súťažiaci za-
šlú len náhľady, jedna fotografia maximálne do 
veľkosti 1 MB. V prípade, že budú diela ocenené, 
autori budú písomne vyzvaní odovzdať fotogra-
fie pre účely výstavy v plnom rozlíšení. Technic-
kú podporu súťažiacim, v  prípade záujmu, za-
bezpečí Fotoklub JDS (kontaktná osoba: Anton 
Kvasnička 0903/850774). Fotografie zhodnotí 
odborná päťčlenná komisia a  ocenení budú 
odmenení. Z fotografií bude v októbri počas Se-
niorfestu výstava v kine Lamač. 
Veríme, že participáciou troch generácií bude 
možné bezprostredné a vzájomné obohatenie 
sa zúčastnených o  novátorské prístupy, nad-
hľad a  skúsenosti. Originálna zážitková for-

ma zase dokáže hravo prepojiť všetky vrstvy 
miestnej komunity a prispieť k výchove a vzá-
jomnému rešpektu.

 Zuzana Brnoliaková

Lamačský Fotomaratón spestril Rozálske hody      
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Jesenné aktivity odštartujeme pod-
ujatím Bratislava Bike Battle 2016, 
počas ktorého si zajazdia najlepší 
bikeri na bicykloch po Bory Mall. Na 
bikoch sa bude skákať v nákupno-zá-
bavnom centre aj medzi poschodia-
mi, a  všetkým bude v  žilách tuhnúť 
krv, pretože hladina adrenalínu bude 
vysoká. Na Bratislava bike battle 
2016 sa už 10. 9. stretneme všetci 
v  Bory Mall.
Motoristi pozor, 17. – 18. sa vidíme 
na Motosalóne Bory. Automobily, 
motorky, lietadlá, jachty a iné moto-
rové vozidlá viac než tridsiatich zna-
čiek zaparkujú v  našom nákupnom 
centre a  pre všetkých návštevníkov 

je vstup voľný. Prehliadka cestných, 
vodných a  vzdušných dopravných 
prostriedkov na tému ZEM, VODA 
A VZDUCH príjemne poteší tých, kto-
rí si nenechajú ujsť ani jednu moto-
ristickú výstavu. Mladí Borci z  Bory 
Mall si môžu dokonca zašoférovať 
v  naozajstných autách s  lektormi 
z autoškoly a odniesť si domov Det-
ský vodičák.
Záver mesiaca, 24. – 25. 9., bude pat-
riť deťom, pretože sa budeme Hrať 
na povolania. Aké je to byť kvetinár-
kou, kaderníčkou alebo predavačom 
v  chovateľských potrebách? Nechaj-
te deti zistiť, aké povolania sa skrýva-
jú pod strechou nákupno-zábavné-

ho centra a čo k tomu patrí. 
Nie vždy sa nám počítače zmestili do 
ruky. Ak si chcete zaspomínať alebo 
spoznať vývoj výpočtovej techniky 
na Slovensku, od 25. 9. do 16. 10. sa 
môžete u  nás zastaviť na Výstave 
historických počítačov. Nemusíte 
googliť a  dozviete sa čo predchá-
dzalo dnešným dômyselným infor-
mačným technológiám a  čo čaká IT 
sektor v budúcnosti. Všetci zvedavci 
sú vítaní.
Sledujte našu facebookovú stránku 
a  budete vždy vedieť, čo sa u  nás, 
“v dome“ deje.

Bory Mall – bližšie, než si myslíte

Bory Mall sa prvý mesiac nového školského roka stane centrom športu, 
vedy a techniky. Budeme sa spolu bicyklovať, obzrieme si krásne vozidlá, 

zahráme sa na povolania a odhalíme históriu počítačov.

September je už naštartovaný!
www.borymall.sk

17. – 18. 9.

MOTOSALÓN

BLIŽŠIE, NEŽ SI MYSLÍTE

BM_MOTOSALON_INZERCIA_210x148_Lamacan.indd   1 17/08/16   17:20
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Prekážková dráha je názov projektu, vďaka 
ktorému máme v  našej škôlke nové, kraj-
šie a  bezpečnejšie ihrisko. Prostredníctvom 
Nadácie VÚB sme ako občianske združenie 
(OZ) Iniciatíva rodičov Lamača získali finanč-
né prostriedky na rekonštrukciu starého ne-
funkčného pieskoviska pri Materskej škole 

sv. Filipa Neriho na Zlatohorskej ulici. Vďaka 
štedrej finančnej podpore sme mohli na škol-
skom dvore nainštalovať drevenú prekážkovú 
dráhu, ktorá slúži deťom na rozvoj pohybovej 
koordinácie. Osadenie prekážkovej dráhy za-
bezpečila odborná firma, no pri úprave teré-
nu výrazne pomohli rodičia materskej školy. 

A tak môžu deti na školskom dvore zažiť viac 
zábavy, majú radosť z  pobytu a  pohybu na 
čerstvom vzduchu. 
Ďakujeme za podporu Nadácii VÚB aj našim 
šikovným rodičom.

Katarína Ješková, 
OZ Iniciatíva rodičov Lamača 

Nová prekážková dráha v MŠ sv. Filipa Neriho                                                                                                                                                                                                                 

Pri písaní novej knihy o dejinách Lamača ste 
nadviazali na predchádzajúcu monografiu 
od A. Húščavu, alebo ste uplatnili úplne iný 
pohľad a iný koncept?
Ak máme snahu o vytvorenie kvalitnej knižnej 
publikácie, tobôž ak ide o  spracovanie dejín 
a  histórie, je priam povinnosťou naštudovať 
si doposiaľ poznané skutočnosti a  pokúsiť sa 
doplniť známe historické fakty i o nové, dopo-
siaľ nepublikované poznatky. Profesor A. Húš-
čava bol vynikajúci archivár a historik a o jeho 
poznatky sa opierajú ďalšie generácie bádate-
ľov a  historikov. Podrobne sa venoval hlavne 
stredovekým archiváliám a práve jeho výskum 
a práce boli obohatením obsahu knihy a po-
mohli ju dotvoriť do jej konečnej podoby. 
Koncepcia knihy vychádzala z  osvedčeného 
scenára, ktorý je spoločným menovateľom 
doteraz vydaných publikácií vo vydavateľstve 
Marenčin PT v  edícii Bratislava – Pressburg, 
ktorá je venovaná histórii Bratislavy a jej mest-
ských častí. Každá je ale, samozrejme, iná, va-
riabilne doplnená o špecifiká, ktorými jednot-
livé mestské časti oplývajú.

Kniha by mala obsahovať doteraz nezverej-
nené fakty, informácie o  dejinách Lamača. 
Mohli by ste byť konkrétnejší? 
Snažil som sa predložiť informácie, ktoré sú 
v  doteraz známych prácach spomenuté iba 
okrajovo. Takou je kapitola „Príchod Chorvá-
tov a  založenie dnešného Lamača.“ Venujem 
sa príčinám exodu, ako aj pôvodu Chorvátov, 
zakladateľov dnešného Lamača. Sú to tiež 
doplnenia etnografické a  etnologické, popis 
dramatických vojenských udalostí, ktorých 
dejiskom sa stal Lamač. Príkladom je Bitka pri 
Lamači 22. júla 1866. V knihe sú použité i sve-
dectvá kronikárov, pozorovateľov a  svedkov 
jednotlivých období a  udalostí, ktoré zazna-
menali vo svojich záznamoch. Zaujímavosťou 
sú aj povesti z prostredia Lamača a Sellendor-
fu. Pokiaľ ide o obrazový materiál, sú tu pou-
žité vzácne stredoveké dokumenty zo zbie-
rok Archívu mesta Bratislava, ale aj historické 
fotografie, a  tiež litografie, z ktorých niektoré 
pochádzajú z aukcií v USA.

Ostávajú v  dejinách Lamača stále „biele 
miesta“, obdobia či udalosti, o ktorých máme 
veľmi málo informácií?
Pokiaľ ide o dejiny a históriu, nikdy nemôžeme 
povedať – ak by som parafrázoval výrok Ježiša 
Krista: „Je dokonané.“ My stále iba postupne 
skladáme mozaiku jednotlivých historických 
udalostí, ktoré neustále dopĺňame o nové po-
znatky z  novo objavených kroník, archívnych 
záznamov, ktoré sú uložené nielen v  našich, 
ale i  v  európskych archívoch a  veľakrát sa 
v  nich nachádzajú skutočnosti osvetľujúce 
udalosti odohrávajúce sa práve na našom úze-
mí. Platí to samozrejme aj o histórii Lamača. 

Čo, resp. kto z histórie Lamača Vás ako lite-
ráta i historika najviac fascinuje?
Pre mňa je to jednoznačne richtár Jakub, ktorý 
potom, ako mu v roku 1279 išpán Peter daro-
val územie, dokázal na ňom vybudovať dediny 
Sellendorf a Blumenau (Lamač), založil tu vini-
ce a postaral sa tak aj o prosperitu dedín a ich 
obyvateľov. 
Ďalšou fascináciou pre mňa je tzv. „chorvát-
sky fenomén,“ osudy ľudí, ktorí po prekonanej 
kalvárii našli svoj druhý domov tu, na našom 
území, v  dedinách okolo Bratislavy – Lamač 
nevynímajúc.

Nová kniha o dejinách Lamača                                                                                   
Súčasťou osláv 150. výročia bitky pri Lamači bude na začiatku októbra vydanie novej knihy o dejinách 
Lamača. Porozprávali sme sa o nej s jej autorom, výtvarníkom a publicistom Jurajom Hradským.

Kto je Juraj Hradský

Rodák z  Cífera, žijúci a  tvoriaci v  Bratislave, je autorom viace-
rých publikácií, ktoré sa týkajú histórie Bratislavy. Napísal mo-
nografie o  Jarovciach či Rusovciach, známou je tiež jeho kniha 
o bratislavských katoch. Ako spisovateľ i výtvarník inklinuje Juraj 
Hradský tiež k vojenskej histórii, špeciálne histórii chladných zbra-
ní. Z jeho autorskej dielne pochádzajú aj výtvarné návrhy zbraní 
pre Čestnú stráž prezidenta SR - Historickú jednotku v dobových 
uniformách. Je členom Československej Napoleonskej spoločnos-
ti (ČSNS) so sídlom v Brne, Medzinárodnej Napoleonskej spoloč-
nosti (INS) so sídlom v Montreale, Slovenskej genealogickej a he-
raldickej spoločnosti, Slovenskej muzeálnej spoločnosti.

Cvičenia pre  
ZDRAVÝ CHRBÁT

Prihláste sa: www.pohybom.sk
            0910 958 787
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Predseda Komisie bezpečnosti a životného prostredia MZ Pavol Čech v prechá-
dzajúcom čísle Lamačana deklaroval ako jednu z priorít „vybudovanie druhého 
verejného venčoviska pre psov medzi ulicami Podháj a Studenohorská.“ Komu 
napadlo budovať venčovisko práve tam? Uvedomili si tí, ktorí nápad schvaľovali, 
že je to medvedia služba? Kto už vypustí psa, aby sa hral v priestore medzi dvomi 
frekventovanými cestami? Asi iba ten, kto sa ho chce zbaviť.
Nie je to tak dávno, čo pri aktualizácii VZN o chove psov predložil MÚ návrh, aby 
plocha pre voľný pohyb psov bola za domami na Studenohorskej 7-47. Väčši-
na poslancov MZ tento návrh zamietla a presadila tam zákaz voľného pohybu 
psov. Na mieste, kde nikoho psy neohrozujú, na mieste, kde sa voľne môžu hrať, 
priateliť medzi sebou a utužovať si zdravie. Na mieste, kde sú všetky detské ih-
riská oplotené a deti sú v bezpečí. Prečo? Aby chronickí sťažovatelia nemohli či 
nepodávali sťažnosti, lebo 
im prekáža, že majitelia psov 
spolu komunikujú. A  že ob-
čas nejaký pes aj štekne, čo je 
prirodzený prejav jeho vyjad-
rovania.
Všetko, čo je už schválené, sa 
dá zmeniť. Zákaz na Stude-
nohorskej, za ktorý hlasoval 
aj predseda komisie, možno 
zrušiť a  zmeniť v  prospech 
chovateľov psov. 

Mgr. Ladislav Majerčík

TAMMI DÚBRAVKA

Máte radi bývanie v severskom štýle?

Pozývame vás na Deň otvorených dverí
v novostavbe TAMMI DÚBRAVKA - Pri Hrubej 
lúke (oproti OC Dubrawa).

Sledujte nás na facebookovej a internetovej 
stránke, kde sa dozviete viac
o zaujímavom programe:

www.yit.sk

www.facebook.com/yitslovensko

Deň otvorených

1.10.2016

 dverí.

0800 800 474

Škôlkari na návšteve DPB                                                                              

Touto cestou by sme chceli poďakovať pánovi Radoslavovi 
Olekšákovi, ktorý neustále vychádza v ústrety materským ško-
lám a pripravil pre deti z materskej školy Malokarpatské nám. 
6 pekné júnové predpoludnie strávené v Dopravnom podniku 
mesta Bratislavy. Deti mali možnosť vyskúšať si riadiť najnovšiu 
električku, povozil ich autobus „kabriolet“, naučili sa označovať 
si cestovné lístky a svojimi zvedavými pohľadmi mohli pozoro-
vať všetko, čo sa deje okolo dopravných prostriedkov.

Mgr. Barbora Liptáková

Zamýšľané venčovisko je medvedia služba                                                                                                            

Názor k príspevku o prioritách Komisie bezpečnosti a životného prostredia v let-
nom vydaní časopisu Lamačan.



 mesačník samosprávy Mestskej časti MÚ BA-Lamač
Adresa redakcie: MÚ Lamač, Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava, tel.: 64 78 00 65. Redakčná rada: Mgr. Eva Černá, JUDr. Júlia Ondrišová, Ing. Radoslav Olekšák, 
Mgr. Erik Mader, zodpovedný redaktor: Mgr. Erik Mader, plošnú a riadkovú inzerciu preberá: Mária Šimončičová, simoncicova@lamac.sk, Vydáva: Mestská časť Bra-
tislava-Lamač, Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava, IČO 00 603 414, ISSN 1338-8959, tlač: VEDA, vydavateľstvo SAV, Dúbravská cesta 9, 845 02 Bratislava, náklad:  
4 000 ks, do tlače zadané: 7. 9. 2016, uzávierky č. 10/2016, redakčná 26. 9. 2016 a inzertná 27. 9. 2016, registračné č. EV 3654/09. Redakcia si vyhradzuje právo na 
neuverejnenie dodaných príspevkov, resp. ich skrátenie, opravu jazykových, gramatických a štylistických chýb. Nevyžiadané rukopisy a fotografie nevra-
ciame. NEPREDAJNÉ

Miestna knižnica, Heyrovského 2                          
Knihovník: Mgr. Barbora Pokojná
Kontakt: kniznica@lamac.sk
tel. 02/ 64 78 97 37

Otváracie hodiny
Pondelok 13:00 - 19:00
Streda 13:00 - 19:00
Štvrtok 10:00 - 15:00

• Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, montáž 
a opravy aj cez víkend. 0905/ 429 097

• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj 
dospelých, aj cez víkendy. 0905/ 222 966 

• Upratovanie domácností vrátane umývania 
okien. 0911/ 795 417

• Vodoinštalácie a údržba – Ján Polák  
0905/627 321

• Opravujem, upravujem odevy, vyšívam.  
0902/ 717 517 

• Hľadám opatrovateľku dvoch detí, ktorá 
hovorí po maďarsky na 2 h/ 2 x do týždňa 
0904/ 143 548  

Inzercia                                                                                                                                             

Kultúrna komisia MZ pozýva                                           

V mesiaci september pripravujeme zájazd 
pre seniorov. Bližšie informácie získate na 
MÚ u pani Šimončičovej.

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač                                              
14.9. 10.00 h – Grilovačka, odchod od 
Pantla
21.9. 13.00 h – prehliadka Bratislavského 
hradu, odchod od Pantla
28.9. 15.00 h téma: Integrovaná doprava 
Bratislava
5.10. 14.00 h M. R. Štefánik a Českosloven-
ské légie
Pozývame všetkých našich členov na naše 
stretnutia. Hľadáme harmonikára a spevá-
kov do už založeného speváckeho súboru.

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                   
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 02/64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Piatok 07:30 – 12:00 
PODATEĽňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
STAVEBNý ÚRAD
Pondelok   07:30 -12:00 13:00-17.00
Streda 07:30 -12:00 13:00-17.00

11.9. TEÓRIA TIGRA 18.00 h 3,00 €
17.9. LILY LANE 18.00 h 2,50 €
18.9. REVENANT: ZMŔTVYCHVSTANIE 18.00 

h 2,50 €
24.9. DÁNSKE DIEVČA 18.00 h 2,50 €
25.9. KUNG FU PANDA 3 15.30 h 2,50 €
25.9. CHRONIC 18.00 h 2,50 €

Program kina na september 2016                                        

Ohlasovňa pobytov                                                                          

V ohlasovni pobytov je možné nahlásiť 
trvalý a prechodný pobyt.
Stránkové hodiny
Pondelok  07:30 - 12:00 13:00 - 17:00 h
Streda  07:30 - 12:00 13:00 - 17:00 h
Piatok  07:30 - 12:00 h
Kontakty: zelenakova@lamac.sk, tel. 
02/647 800 65, 02/647 815 81

Zmena ordinačných hodín 
Veterinárna ambulancia Lamač, 

Heyrovského 12

PO 09.00-12.00 h – na tel. 14.00-19.00 h
UT 09.00-12.00 h – na tel. 14.00-19.00 h
STR 09.00-12.00 h – na tel. 14.00-19.00 h
ŠTV  13.00-17.00 h
PIA 09.00-13.00 h
TEL.: 0903/ 463 022

Jubilanti v septembri                                    

Trojánová Juliana  97 
Koňakovská Mária  91
Vaško Michal  91
Hajdu František  90
Hojnošová Vilma  90
Fábiková Helena  89
Chovanec Ján  88
Veselá Anna  88
Mlyneková Terezia  87
Kováčová Emília  86
Kralovič Jaroslav  86
Madi Koloman  86
Boskovičová Mária  85
Karnetová Terézia 85
Lačoková Pavla  85
Bondorová Rozália  80
Gronská Mária  80
Lalík Pavol  80
Lisý Ambróz  80
Padyšák Rudolf  80
Benická Helena  75
Buštíková Bernardína  75
Holečková Katarína  75
Horová Eva  75
Michaletzová Mária  75
Minárik Peter  75
Mlacáková Jana  75
Pilková Uršula  75
Stajková Katarína  75

  8.6. Eliáš Januška
21.6. Adam Jakubík

  7.7. Júlia Jíchová 
  8.7. Laura Škovierová  
15.7. Tamara Mária Hroncová 
15.7. Maximilián Karšay  
16.7. Viktor Murín  

16.7. Bruno Steiner  
17.7. Filip Pánik 
23.7. Júlia Šutarová  
24.7. Karolína Kurucová 

  1.8. Dominik Mach 
  5.8. Júlia Komorníková 
  7.8. Adam Roháček  

  8.8. Tereza Koreňová  
  8.8. Áron Šramko  
11.8. Emília Grossová  
14.8. Samuel Eardley  
15.8. Michal Petrík 
19.8. Artúr Schlosser 
27.8. Judith Boros 

Vždy je ťažké písať o nie-
kom, kto už nie je medzi 
nami, a  predsa život pri-
náša aj také chvíle. 13. 
júla 2016 odišiel z  na-
šich radov náš priateľ 
a  spolupracovník, pán 

Peter Lučenič. V histórii lamačského Lesného 
spoločenstva a  urbariátu zostáva v  našich 
spomienkach postava muža v zelenom, s ne-
odmysliteľným chlapčenským úsmevom. 
Pracoval v prospech vlastníkov lesov a urba-

riátu od chvíle, odkedy táto spoloč-
nosť vznikla. S láskou sa pohyboval 
po krásnej lamačskej prírode, milo-
val ju a ochraňoval. Lesom a prírode 
rozumel ako snáď nikto z nás. 
Odišiel, ale spomienky zostávajú. Nemôže-
me urobiť nič iné, iba vyjadriť úctu a vďaku 
za všetko, čo pre nás urobil. 
Česť jeho pamiatke !

Výbor a vlastníci Lesného spoločenstva 
a urbariátu v Lamači

Spomienka na Petra Lučeniča                                                                                                                                  

V júni, júli a auguste  sa v Lamači narodili:                                                                                                                                  


